
 

Nové sportovní kabiny, které byly vybudovány v létě letošního roku v areálu 
fotbalového hřiště v Pištíně. 

Cvičení aerobiku a kalanetiky v pištínské tělocvičně má už několikaletou 
tradici a pravidelně se ho účastní velký počet cvičících dívek a žen. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Recept na rok 2006: 
Vezme se 12 měsíců, pořádně se očistí od veškeré zlomyslnosti, chamtivosti a nenávisti. Každý měsíc se rozdělí na minimálně 
28 dílů, nejvíce však na 31, takže zásoba pak vydrží na celý rok. Každý den se upraví tak, že přidáme: 7 lžic zdraví, 1 porci 
důvěry, 1 odměrka poctivé práce, 2 dávky dobré nálady, 3 vrchovaté lžíce optimismu, 1 zrnko trpělivosti a špetka taktu. Vše 
bohatě zalijeme láskou. Takto připravené se ozdobí kytičkou pozornosti a podává se s milým úsměvem a přátelským slovem. 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 
 

Informace z jednání obecního zastupitelstva 
Zasedání ze dne 13.7.2005 
Bylo schváleno poskytnutí příspěvku 3000,- Kč pro centrum 
Slunečnice – Diakonie Církve bratrské na pomoc financování 
podpory života osob s tělesným postižením. 
Byla odsouhlasena žádost pana Sedláka o pronájem 
tělocvičny v Pištíně na soustředění dorostenců fotbalového 
klubu Lokomotiva České Budějovice ve dnech 23. – 
27.7.2005. 
Na základě žádosti manželů Hromádkových o povolení 
vybudování přístřešku pro osobní automobil u obytného 
domu v Pištíně č.p. 52 zastupitelstvo požaduje předložení 
podrobného nákresu přístřešku včetně uložení střechy, 
rozpisu použitých materiálů a souhlasu všech nájemníků 
bytového domu. Po zhodnocení předložených dokumentů 
bude rozhodnuto o žádosti. 
Ve výběrovém řízení na rekonstrukci návesního 
češnovického rybníčka bylo rozhodováno mezi třemi 
podanými nabídkami. Všechny byly ve výši cca 1 500 000,- 
Kč. Z důvodu vysoké ceny nebyla vybrána žádná a v dalším 
kole výběrového řízení budou osloveny jiné firmy. 
Zastupitelstvo zamítlo žádost o výstavbu pomníčku na místě 
tragické autonehody u kapličky v Češnovicích. 
Na základě požadavku zpracovatele obecního zpravodaje, 
V.Kubašty, byla navržena témata, která zastupitelé zpracují 
k vydání příštího čísla: dětský den, hospodaření a činnost 
mikroregionu, bezpečnost dětí na kolečkových bruslích, 
rozbor financování přestavby kabin na hřišti v Pištíně. 
Žádost o zakoupení sítě a míče na nohejbal v Češnovicích 
byla schválena jen s podmínkou, že se někdo zaručí, že vše 
bude uklízet a tím se zabrání zničení zakoupených 
sportovních pomůcek. 
 
Zasedání ze dne 3.8.2005 
Byla schválena žádost pana Borovky, majitele pozemku parc. 
č. 583 k.ú. Češnovice, o výměnu části pozemku parc. č. 583 
k.ú. Češnovice, za část obecního pozemku č. 635/1 k.ú. 
Češnovice. Směněná část se bude týkat pozemku pro potřeby 
cesty. Případná rozdílná výměra m2 bude vyrovnána za 
úřední cenu. 
Na základě předložení požadovaných dokumentů byla 
schválena žádost o výstavbu přístřešku pro osobní automobil 
ve dvoře bytového domu č.p. 52 pod podmínkou, že 
přístřešek bude v případě potřeby odstraněn na náklady 
zhotovitele ve stanovené době a že bude opatřen okapy pro 
svedení dešťové vody.  
Byl schválen nákup pěti souprav zahradních stolů a lavic za 
výhodnou cenu 1 700,- Kč. 
Zastupitelstvo obdrželo nové cenové nabídky na opravu 
rybníčka v Češnovicích: Senior s.r.o. Č. Budějovice – cenová 
nabídka 1 101 069,- Kč; Švehla a syn, Č. Budějovice – 
cenová nabídka 1 444 495,- Kč; Josef Jůn, Drahonice – 
cenová nabídka 1 188 588,- Kč. Nabídka firmy Senior s.r.o. 
byla podhodnocena v bodě likvidace-přesun hmot, tak byla 
vybrána firma Josef Jůn, Drahonice. 
Bylo schváleno zadání vypracování projektu žádosti o grant 
na rekonstrukci komunikace Pištín – Češnovice firmě G-
Projekt, s.r.o. 
Bylo rozhodnuto, že žádosti manželů Kadlecových z 
Češnovic o prominutí poplatku za komunální odpady za 
rekreační objekt č.p. 29 v Češnovicích z důvodů plánované 
demolice objektu bude vyhověno až po předložení 
demoličního výměru na tento objekt. 

Byla projednána žádost Krajského úřadu Jihočeského kraje o 
majetkové vypořádání komunikace (stará silnice okolo 
Praktiku směrem na hlavní), která je ve vlastnictví Krajského 
úřadu a ve správě Správy a údržby silnic. Žádost výše 
uvedených orgánů o převedení komunikace do vlastnictví 
obce bude akceptována až bude komunikace řádně opravena 
a budou vyčištěny a vysečeny stoky. 
 
Zasedání ze dne 7.9.2005 
Bylo navrženo projednat úklid návsi a veřejného prostranství 
v Pištíně a při té příležitosti požádat pana Kopečka o 
odklizení nepojízdného automobilu. 
Dne 1.10.2005 budou v Pištíně a v Češnovicích přistaveny 
velkoobjemové kontejnery na nebezpečný a velkoobjemový 
odpad. 
Byla schválena pravidla pro poskytování bezúročných půjček 
na plynofikaci domácností a rekreačních objektů. Půjčka 
bude poskytnuta v maximální výši 30 000,- Kč na domácnost 
s dobou splatnosti 5 let. Podmínkou poskytnutí půjčky je 
připojení plynoměru do 30.4.2006. 
Zastupitelstvo schválilo rozpočtové změny č. 2: V oblasti 
příjmů bude v kapitole lesní hospodářství zvýšení o 70 000,- 
Kč; v oblasti výdajů bude v kapitole ochrana památek 
zvýšení o 5 000,- Kč, v kapitole ambulantní péče zvýšení o 
11 000,- Kč a v kapitole požární ochrana zvýšení o 32 000,- 
Kč. 
Byl schválen požadavek na odplocení obecních pozemků 
(parc. č. 10/4 a část pozemků 1656/12a 1656/13. k.ú. 
Češnovice) do konce roku 2005. 
Zastupitelstvo pověřilo starostku obce jednat s reklamní 
agenturou o výši pronájmu pozemku pro billboard za roční 
nájemné 25 000,- Kč. 
Byla schválena žádost o použití betonových panelů pro 
zpevnění vjezdu k domu č.p. 68 v Češnovicích. Majitelé 
nemovitosti si vjezd upraví na vlastní náklady. 
Byla schválena aktualizace plánu obnovy venkova. 
Byla schválena darovací smlouvu na kontejnery pro 
myslivecké sdružení. 
 
Zasedání ze dne 5.10.2005 
Pan Pinkava seznámil zastupitele se záměrem výstavby 
rodinných domků v Češnovicích. Bylo schváleno nabídnout 
pozemek parc. č. 212/1 v Češnovicích k prodeji za účelem 
výstavby rodinných domů. Záměr prodeje bude vyvěšen na 
úředních deskách. 
Ve výběrovém řízení na výměnu okna a dveří v hostinci Na 
dolánku v Pištíně, do kterého byly doručeny dvě cenové 
nabídky, byla vybrána nabídka truhlářství Lignum Zalužice, 
která byla cenově nejnižší. 
Návrh na možné odklonění dopravy přes Pištín, které bude 
nutné při připravované rekonstrukci mostu za Pištínem 
směrem na Vodňany, byl zamítnut jako nepřijatelný. 
Námitky některých občanů ohledně placení místního 
poplatku, týkající se komunálního odpadu byly zamítnuty. 
Stále platí dodržování obecně závazné vyhlášky č. 1/2003 je 
nutné. 
Byla schválena žádost manželů Dolejších o odložení termínu 
na odplocení obecního pozemku v Češnovicích. Pozemek 
bude odplocen do 31.7.2006. 
Pan Kadlec z Češnovice požádal o příspěvek na opravu 
komunikace k rodinnému domu v Češnovicích. Na opravu 
této cesty navrhuje použití materiálu z likvidace objížďky 
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v Češnovicích. V rámci možností se bude obec snažit o 
zlepšení cesty, po dokončení rekonstrukce rybníčka bude 
uvedena do původního stavu. 
 
Zasedání ze dne 2.11.2005 
Na základě zveřejnění nabídky prodeje obecního pozemku 
parc. č. 635/19 v k.ú. Češnovice obdržel Obecní úřad dvě 
žádosti o jeho získání. O další možnosti převedení pozemku 
bude rozhodnuto po jednání s architektem – zpracovatelem 
územního plánu Češnovic.  
Cena vodného pro rok 2006 byla schválena ve stejné výši 
jako v roce 2005. 
Byla projednána cenová nabídka nového veřejného osvětlení 
rybníčka v Češnovicích, včetně osvětlení ledové plochy. 
Cenová nabídka ve výši 55 000,- Kč byla schválena, práce 
provede firma Robert Čermín, Netolice. 
Byla projednána žádost firmy OIL Servis spol. s.r.o. o 
stanovisko k výstavbě benzínové čerpací stanice na pozemku 
u hlavní silnice v Pištíně. Zůstává v platnosti usnesení 
zastupitelstva ze dne 25.2.2003, tj. výstavba se nepovoluje. 
Byly schváleny rozpočtové změny č. 3, uvedené v příloze 
zápisu ze zasedání zastupitelstva č. 1. 
Vzhledem k nutnosti vyčistit stoky v Pašicích bylo 
rozhodnuto zahájit jednání s firmou, která seče obecní stoky.  
Bylo rozhodnuto zajistit částečnou prořezávku dubů na 
obecních pozemcích v Pištíně a v Pašicích. 
 
Pracovní jednání ze dne 15.11.2005 
Byla projednána nabídka prodeje obecního pozemku parc. č. 
212/1 v Češnovicích, určeného na výstavbu rodinných 
domků. Na nabídku byly doručeny dvě žádosti o koupi. První 
zájemce, Václav Pinkava z Českých Budějovic, nabízí 
zaplatit 200,– Kč/m2 s předkupním právem do 30.6.2006, 
druhý zájemce, společnost Ponte Carlo Praha, nabízí 201,– 
Kč/m2 s předkupním právem do 30.4.2006. Bylo rozhodnuto 
nabídnout pozemek společnosti Ponte Carlo s podmínkou 
složit nevratnou zálohu ve výši 50 000,– Kč do 15.12.2005. 
 
Zasedání ze dne 7.12.2005 
Byla projednána stížnost paní Procházkové, majitelky 
nemovitosti č.p. 41 v Češnovicích, ohledně parkování auta 
před sousedním domem č.p. 40. Špatné parkování auta brání 

chodcům v bezpečné schůzi kolem silnice. Zastupitelstvo 
navrhlo upozornit majitele č.p. 40 na tuto skutečnost. Pokud 
by se prokázala oprávněnost stížnosti, bude předána k řešení 
přestupkové komisi v Českých Budějovicích. 
Byl schválen návrh starostky na zhotovení praporu a znaku 
obce a na vysvěcení praporu u příležitosti slavnosti baráčníků 
v září 2006. Starostka byla pověřena dalším jednáním a 
výběrem nabídek. 
O žádosti, podané občany Zalužic, o namontování 
zpomalovacího pruhu na začátku Zalužic nebylo zatím 
rozhodnuto, žádost bude projednána na příštím zasedání. 
Byla projednána žádost Obce baráčnické o příspěvek na 
činnost pro rok 2006. Vzhledem k tomu, že v roce 2006 bude 
pořádána slavnost při příležitosti 70. výročí založení Obce 
baráčnické v Pištíně, podá starostka žádost o dotaci 
z dispozičního česko-rakouského fondu. V případě, že obec 
dotaci z fondu dostane, nebude na slavnost přispívat žádnou 
finanční částkou. 
Bylo jednáno o opravě komunikace Pašice – Plástovice. Obec 
v příštím roce podá žádost o dotaci na opravu komunikace 
Pašice – Plástovice, náklady pro obec Pištín jsou zhruba 
2 000 000,- Kč. Bylo rozhoduto, že žádost o dotaci bude 
zpracována firmou G – projekt. 
Byla projednána a schválena smlouva o poskytnutí grantu 
mezi Jihočeským krajem a obcí Pištín pro zlepšení 
protipožární ochrany. 
Bylo rozhodnuto, že vzhledem k nízké úrokové sazbě budou 
finance převedeny z termínovaného vkladu na běžný účet. 
Byly projednány a schváleny místní poplatky pro rok 2006: 
odpady 350,- Kč / osoba, stočné 70,- Kč / osoba, každý pes 
60,- Kč. 
Byl projednán a schválen návrh obecního rozpočtu na rok 
2006. Celkové příjmy: 4 214 600,- Kč, celkové výdaje: 
4 865 000,- Kč. Rozdíl mezi příjmy a výdaji bude kryt ze 
zdrojů z minulých let. Byly schváleny rozpočtové změny č. 4 
– viz příloha zápisu č. 1. 
Byla schválena směrnice pro provádění inventur a byli 
jmenováni členové jednotlivých inventarizačních komisí – 
viz příloha zápisu č. 2. 
 
 

 
 

Informace starostky obce 
Některé události v roce 2005 

2.2.2005 proběhla na obecním úřadě první svatba od 
osamostatnění obce v roce 1990. Oddávala starostka obce za 
přítomnosti matrikářky Městského úřadu Zliv. 

22.8.2005 byly Češnovice zasaženy padesátiletou 
vodou, zrovna v době, kdy byl Břehovský potok protékající 
návsí přehrazen mostem provizorní objížďky a byla tím 
snížena jeho průtočnost. Můstek musel být rozebrán, protože 
hrozilo zaplavení domu č. 2. Voda se již rozlévala po návsi a 
do dvora domu č. 2. Naštěstí po rozebrání můstku stačil 
potok zvýšenému průtoku a do druhého dne bylo po vodě. 
Zato nepřetržité kolony aut stály v Češnovicích ještě dva dny, 
protože se muselo jezdit střídavě na semafor. Po opětovném 
zabudování můstku již probíhala oprava tělesa mostu na 
hlavní komunikaci bez problémů. 

8.10. 2005 oslavili manželé Mertlíkovi z Pištína 
zlatou svatbu. Jejich děti jim připravily krásnou oslavu 
jubilea, při které nechyběly ani malé pravnučky jako 
družičky. Oddával je v kostele sv. Vavřince v Pištíně stejný 

pan farář jako před 50 lety. Popřát mnoho dalších společných 
let jim byli také členové místních spolků a starostka obce. 
 
Investice 

Investiční akce v letošním roce začaly v lednu a to 
dobudováním chodníků v Pištíně v ulici u Jankovských. Dále 
byla realizována oprava a přístavba šaten na fotbalovém hřišti 
v Pištíně. Také odbahnění a oprava návesního rybníčka 
v Češnovicích. Na chodníky jsme získali dotaci 120 000 Kč a 
na rybníček 760 000,- Kč. Ještě v tomto roce probíhá oprava 
veřejného osvětlení v Češnovicích u rybníčka. Je také 
připraveno stavební povolení na dobudování chodníků 
v Češnovicích, rozpočet na tuto akci je půl milionu korun. 
Toto bude pravděpodobně jediná větší akce, kterou 
plánujeme na příští rok, protože musíme doplatit 1 milion 
korun za kabiny a půl milionu na plynofikaci. Také musíme 
obnovit techniku na údržbu veřejného prostranství, převedeno 
do normálního jazyka, koupit nový malotraktor s vlekem. 
Ten, který nyní používáme je starý 13 let a svá nejlepší léta 
má už dávno za sebou.  
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V příštím roce budeme hlavně připravovat 
projektovou dokumentaci na ty akce, na které je možno získat 
dotace od státu nebo z Evropské unie. V jednání je prodej 
obecního pozemku developerské firmě, která má zájem o 
výstavbu rodinných domků v Češnovicích. Pokud se prodej 
v příštím roce uskuteční budou k dispozici peníze na další 
investice. Bezúplatným převodem od pozemkového fondu 
získala obec také pozemek v Pištíně, který je v územním 
plánu určen pro výstavbu. Tím budeme mít v majetku další 
cennou lokalitu. Na zlepšení protipožární ochrany získala 
obec grant od Jihočeského kraje ve výši 150 000,- Kč a 
k tomu musí 62 000,- Kč dodat ze svého rozpočtu. Za tyto 
peníze bude opravena požární technika a nakoupeno 
vybavení dle požadavků požárního sboru. Na získání grantu 
mají velkou zásluhu pištínští hasiči, jmenovitě David Vávra. 
Velmi nám pomohl při přípravě žádosti. 
 
Kultura 

Letos obec pořádala kromě již tradičních akcí, tj. 
Tříkrálový koncert, Den matek, Den dětí, vítání občánků, 
zájezd na otáčivé hlediště do Českého Krumlova, také zájezd 
do ZOO do Prahy a výstavu výrobků Domova sv. Anežky 
z Týna nad Vltavou. 

29.12.2005 budeme v Pištíně opět pořádat Silvestra 
před Silvestrem, hrát bude hudební škola Yamaha a 
v tombole budou hodnotné dary od různých firem. 

8.1.2006 vystoupí na Tříkrálovém koncertu 
v pištínském kostele dětský sbor Čtyřlístek ze základní školy 
ve Zlivi. 

Akce pro své spoluobčany pořádají i místní spolky. 
Členky ČSŽ v Pištíně připravily letos dva zájezdy: na jaře 
Den pro ženu do třeboňských lázní Aurora, na podzim zájezd 
do lázní v Bad Fussing. Češnovičtí hasiči uspořádali zájezd 
do Aquaparku v Liberci. 

Na příští rok na září chystají pištínští baráčníci 
slavnost k 70. výročí založení Obce baráčnické. Obec určitě 
s přípravou slavnosti pomůže. Pokud se nám podaří do té 
doby získat obecní prapor a znak, spojíme svěcení symbolů 
obce s touto slavností. 
 
Spolky 

V naší obci je na její velikost bohatý spolkový život. 
Působí zde dva sbory dobrovolných hasičů, fotbalový klub 
Praktic FC, Obec baráčníků, Svaz žen, myslivci, včelaři a 
holubáři. Žádná z těchto organizací neexistuje jen na papíře, 
všechny vyvíjejí ve volném čase svých členů činnost a to 
nejen sami pro sebe. V posledních letech je spolková činnost 
bohatší, věnují se jí i děti a mládež. Jsou to žákovská družstva 
ve fotbale a mladé hasičky a hasiči. Všem občanům, kteří se 
dorostu věnují patří obdiv a poděkování. 
 
Poplatky 

Děkuji všem občanům, chalupářům a chatařům, kteří 
platí místní poplatky stanovené obecní vyhláškou. V naší 
obci je opravdu velmi malý počet lidí, kteří tyto poplatky 
neuhradili. U nich, pokud to není ze sociálních důvodů, jsme 
začali dluhy vůči obci vymáhat exekučně v trojnásobné výši, 
tak jak to umožňuje platná obecní vyhláška. Domníváme se, 
že je to naše povinnost vůči všem slušným lidem, kteří své 
závazky hradí bez problémů a včas. Těm ještě jednou děkuji. 
 
Mikroregion 

V roce 1999 založily obce Pištín, Sedlec, Dívčice, 
Hlavatce a Čejkovice Sdružení obcí Blata. Po několika letech 
se změnila právní forma na Svazek obcí Blata a přistoupily 

obce Dříteň, Olešník, Mydlovary a Zahájí. V loňském roce se 
staly členy svazku města Zliv a Hluboká nad Vltavou. Sídlem 
svazku je obec Pištín, předsedou Ing. Jaroslav Houba, 
starosta obce Sedlce, místopředsedy Pavel Voves starosta 
obce Dívčice a Jana Božovská starostka Pištína. 

Obce Sedlec, Pištín, a Čejkovice postavily společně 
plynovod v rámci svazku. Další akce byla plynofikace Dívčic 
a Lékařovy Lhoty.  

Svazek připravoval žádost o peníze z Evropské unie 
na rekultivaci kališť po bývalé úpravně uranové rudy 
v Mydlovarech. Již vytvořená projektová dokumentace byla 
předána státnímu podniku Diamo, který pokračuje v této 
práci. Důvodem byla příliš velký rozsah projektu a naše 
nedostačující kapacity. 

V současné době jsme připravili společně s obcí 
Sedlec projektovou dokumentaci k žádosti o dotaci ze 
strukturálních fondů EU na opravu cesty Plástovice – Pašice. 
Podělili jsem se o náklady na projekt a společně budeme 
financovat vypracování žádosti. Na opravu celé komunikace 
je rozpočet 7 milionů, na naší část připadají 2 miliony. 
V příštím roce také plánujeme, pro změnu společně s obcí 
Čejkovice, podat žádost o dotaci na vysazení stromové aleje 
u cesty mezi obcemi Češnovice a Čejkovice. 

Na posledním jednání svazku v listopadu t.r. jsme se 
dohodli na přípravě nových stanov, přípravě volby nového 
předsedy a vytvoření nových finančních a kontrolních výborů 
s účastí občanů jednotlivých obcí. 
 
Poděkování 

Dostávám se pro mě osobně k nejpříjemnější části 
mého příspěvku a to poděkování všem za pomoc a 
spolupráci: 

Češnovickým hasičům, hlavně Vaškovi Novákovi 
ml. za okamžitou pomoc při hrozbě zaplavení domu č. 2 
v Češnovicích. Dále Vojtovi Růžičkovi, který s Vaškem 
trénuje dívčí družstvo. Pištínským hasičům za významnou 
pomoc při získání grantu. Sportovcům, nejvíce oběma Jirkům 
Marhounům, kteří spolu s ostatními pracovali na kabinách. 
Baráčníkům za udržování tradic a údržbu pomníku v Pištíně. 
Svazu žen, Božence Jakschové a dalším za oživení činností a 
uspořádání akcí. Myslivcům za možnost uspořádání dětského 
dne na odchovně a za práci při jeho realizaci. Včelařům a 
holubářům za pěkné příspěvky do minulého Zpravodaje. 
Panu Václavu Frčkovi za provedení elektrikářských prací na 
kabinách zrovna v době, kdy nejvíce spěchá sečení veřejného 
prostranství. Radce Modrové za její přístup k lidem a 
perfektně vykonanou práci. Ing. Martě Kubaštové za vedení 
účetnictví. Zastupitelům za odpovědnost a nelehkou práci ve 
prospěch obce. Panu Lubošovi Jírovcovi za perfektní výkon 
stavebního dozoru na výstavbě kabin bez nároku na odměnu. 
Panu Vaškovi Zajíčkovi za maximální starost o obecní auto a 
bezpečnou dopravu dětí, které vozí již 9 let. Členům 
kontrolního a finančního výboru: Jaroslavovi Havlovi, 
Jaroslavě Čapkové, Lydii Ryplové, Vladimíře Drázdové a 
Petře Kopalové za kontrolu obecního hospodaření. 
Kronikářům panu Drázdovi a panu Caletkovi za výborné 
vedení kronik. Paní Houškové z Češnovic za údržbu pomníku 
v Češnovicích. Panu Jiřímu Novotnému za příjemné posezení 
při harmonikách Duo Novotných na zájezdech. Panu Josefu 
Plášilovi za generální opravu kapličky „Boží Muka“ 
v Pištíně. Panu Josefu Klepalovi za odpovědnou péči o 
zdravotní středisko v Pištíně. 

Pokud jsem na někoho nechtěně zapomněla velmi se 
omlouvám, ale zároveň mě těší, že je v naší obci tolik 
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dobrých lidí, že je možné v tom množství na někoho 
zapomenout. 

Všem občanům přeji příjemné a klidné prožití 
Vánočních svátků, radost ze setkání s přáteli a příbuznými, 
v novém roce mnoho zdraví, štěstí a vzájemné lásky a úcty. 

 
Jana Božovská 

 
Plnění finanční rozpočtu obce v roce 2005 

Tabulka zobrazuje rozpočet hlavních položek příjmů a výdajů obce na rok 2005 v tisících Kč po rozpočtových změnách, které 
schválilo obecní zastupitelstvo, a jejich plnění k 30.11.2005. 

Příjmy (tis. Kč)  Výdaje (tis. Kč) 
Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění  Rozpočtová kapitola Rozpočet Plnění 

Daňové výnosy 3379,0 3084,2  Lesní hospodářství 180,0 186,4 
Správní poplatky 10,0 7,7  Silnice, silniční doprava 535,0 435,6 
Poplatek ze psů 7,0 7,4  Vodovod 3,0 0,0 
Poplatek za užívání veř. prostranství 30,0 29,2  Odvádění odpadních vod 10,0 10,0 
Poplatek z ubytování 20,0 6,4  Základní škola, školka 250,0 275,9 
Poplatek za svoz odpadů 200,0 201,8  Knihovny, kroniky 59,0 53,9 
Neinvestiční dotace 6,7 6,7  Činnost církve 10,0 2,0 
Lesní hospodářství 216,0 195,8  Vodní díla v zem. krajině 1000,0 386,1 
Pronájem vodovodu 35,0 34,1  Zájmová činnost v kultuře 110,0 59,9 
Stočné 44,0 43,6  Tělovýchovná činnost 1053,0 1143,0 
Zájmová činnost v kultuře 210,0 228,4  Ambulantní péče 72,0 78,8 
Bytové hospodářství 31,0 17,0  Bytové hospodářství 28,0 28,4 
Pohřebnictví 2,0 1,7  Veřejné osvětlení 100,0 86,8 
Komunál. služby a územní rozvoj 162,0 162,3  Pohřebnictví 35,0 20,4 
Sběr komunálního odpadu 5,0 5,6  Svoz komunálního odpadu 300,0 271,6 
Činnost místní správy 67,0 55,2  Péče o vzhled obcí 240,0 267,1 
Příjmy z úroků 22,0 21,1  Požární ochrana 72,0 65,3 
Ostatní dotace 208,5 208,5  Zastupitelstvo obce 400,0 342,2 
    Činnost místní správy 683,0 648,5 
Celkem 4655,2 4316,7  Výdaje z fin. operací 8,0 7,3 

    Pojištění nespecifikované 42,0 42,1 
    Komunál. služby a územní rozvoj 160,0 158,5 
    Finanční vypořádání min. let 27,0 27,0 
    Ochrana památek 10,8 10,5 
       

    Celkem 5387,8 4607,3 
       

Marta Kubaštová 
 

Sportovní areál Pištín – rekonstrukce a přístavba šaten 
Obecní úřad Pištín zařadil do svého plánu investic 

pro rok 2005 rekonstrukci a přístavbu šaten pro Praktic FC 
Pištín. Finanční částka uvolněná pro tuto akci byla stanovena 
na 1 milion Kč s prostavěním v roce 2005. 

Projektovou dokumentaci vypracoval Ing. Petr 
Drázda. Projekt byl původně zpracován jako dvoupodlažní 
objekt s tribunou a zázemím klubu v patře nad šatnami. Po 
ocenění tohoto projektu bylo zřejmé, že finanční hodnota je 
příliš vysoká a ve finančních možnostech obce 
nerealizovatelná. Po dohodě všech zainteresovaných stran se 
přistoupilo na zmenšenou variantu, která řešila pouze 
přízemní objekt. Na takto upravený projekt bylo stavebním 
úřadem Zliv vydáno stavební povolení. Rozpočtové náklady 
takto upraveného objektu byly oceněny na částku 1 927 681,- 
Kč. Obecní úřad jakožto investor vybral k realizaci stavební 
firmu Demostav s.r.o. se sídlem Hluboká nad Vltavou.  

Původně bylo dohodnuto, že budou provedeny práce 
do výše 1 milionu Kč, jak stanovil finanční plán obce, tak, 
aby fotbalisté mohli užívat dvě kabiny, sociální zařízení a 
místnost pro rozhodčího. Ostatní práce do výše rozpočtu 
měly být dokončeny v roce 2006. Firma Demostav nabídla 
Obecnímu úřadu velmi výhodný splátkový kalendář. Byly 

hrazeny jednotlivé měsíční faktury až do výše 1 milionu Kč. 
Zůstatek nákladů na úplné dokončení bude OÚ platit 
k 31.5.2006 bez nároků stavební firmy na úroky za odložení 
platby. Tím mohla být stavba prováděna bez přerušení a 
předána sportovcům k užívání po kolaudaci, která se konala 
29.8.2005. 

Vzhledem k tomu, že byla stavba zahájena 
převzetím staveniště 26.5.2005, je na místě poděkovat všem, 
kteří se na výstavbě podíleli. Obecní úřad tímto děkuje 
brigádníkům z řad Obce baráčníků, hasičů, sportovců i 
občanů, kteří ve svém volnu pomohli tuto stavbu urychlit. 
Tím mohly být i částečně sníženy rozpočtové náklady za 
bourací práce, výkopy pro kanalizaci, malby, nátěry a úklid 
před kolaudací proveden ženami. Elektroinstalaci provedl pan 
Václav Frček včetně revizních zpráv potřebných ke 
kolaudačnímu řízení. 

V závěru výstavby byly provedeny některé práce 
nad rámec projektu, jako rampa pro bezbariérový přístup do 
sociálního zařízení a terénní úpravy okolo stavby. Provoz 
ukázal drobné vady, které nevadily užívání objektu a dle 
zápisu o konečném předání stavby budou stavební firmou 
Demostav odstraněny do konce listopadu t.r. 
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Zásah pištínských hasičů při ukázce záchrany osoby z hořícího automobilu 

Jakožto bývalý pištínský fotbalista a současný 
fanoušek a příznivec fotbalového oddílu Praktic FC Pištín 
jsem nabídl své zkušenosti stavaře jak fotbalistům, tak 
Obecnímu úřadu. Ten mě pověřil výkonem technického 
dozoru investora, který jsem prováděl po celou dobu 
výstavby bez nároku na honorář, jak bylo předem dohodnuto. 

Na závěr děkuji obecnímu úřadu, pracovníkům 
firmy Demostav, předsedovi Praktic FC Pištín, Jiřímu 
Marhounovi, všem brigádníkům a vůbec všem, kdo mi byli 
nápomocni ve funkci stavebního dozoru. Společně se nám 
podařilo dát současným ale i budoucím sportovcům důstojné 
zázemí k výkonu sportovních činností, odpovídající úrovni 
dnešní doby. 

Jako fanda mám však v duši smutek z výkonů 
úrovně a umístění v tabulce prvního mužstva dospělých. Víra 
v lepší zítří nás nesmí opustit. 

 
Za technický dozor investora Luboš Jírovec 

 
 

 
 

AKCE POŘÁDANÉ OBECNÍM ÚŘADEM 
 

Loučení se školou 
Ač se nám za okny krátí den a prodlužuje večer, což 

je znamení blížící se zimy, ráda bych se ještě vrátila 
k jednomu krásnému 
letnímu dni, který byl 
spojení s veselou akcí 
„Oslavy Dne dětí 
spojené s loučením se 
školou a uvítáním 
prázdnin“. 

V neděli 26. 
června se děti sešly na 
myslivecké odchovně, 
aby společně oslavily 
Den dětí a zároveň 
uvítaly prázdniny. 
Organizace 
sportovního 
odpoledne se ujal obecní úřad ve spolupráci se spolky. 
Zajímavé a mnohdy i netradiční soutěžní disciplíny vymysleli 
a připravili David Vávra a Jiří Marhoun ml. 

Na úvod jsme shlédli ukázky z práce hasičských 
sborů. Muži z Pištína hasili hořící auto (na obrázku), přičemž 
požár nahradila zapálená dýmovnice a úlohu uvězněného 
řidiče statečně sehrál Milan Špán. Děti z Pištína a Češnovic 
nám předvedly, co se naučily na hasičském kroužku.  

A pak již začalo samotné sportovní zápolení. Děti 
byly rozděleny do tří kategorií podle věku, dostaly kartičku 
se svým jménem na zapisování výsledků a vrhly se do 
soutěžení. Každý v libovolném pořadí obcházel stanoviště 

rozmístěná na louce u odchovny. Kromě tradičních disciplín 
jako je skákání v pytlích nebo hod míčkem do dálky na 

soutěžící čekalo i 
mnoho jiných 
(např. sběr 
brambor se 
zavázanýma očima 
nebo stavění 
komínu ze 
dřevěných kostek). 
Soutěže byly 
natolik zajímavé, 
že zaujaly i 
dospělé, kteří 
začali soutěžit taky 
a zcela 
neplánovaně tak 

vznikla čtvrtá kategorie. Po vyhodnocení výsledků došlo k  
vyhlášení vítězů a pak již byl zapálen tradiční táborák a 
následovalo opékání buřtů. 

Poděkování za vydařené odpoledne patří všem 
organizátorům a sponzorům (SDH z Pištína a Češnovic, 
baráčníkům, sportovcům, členkám Českého svazu žen 
z Pištína, Dohlížecího výboru družstva Jednota, 
Mysliveckému sdružení Pištín a Češnovice, firmě Praktic 
spol. s.r.o. Pištín, firmě Pletka Češnovice), ale také 
soutěžícím za jejich snahu a zaujetí pro hru. 
 

Jarka Čapková
 
 

Zájezd po vlastech českých 
I letošní rok obecní úřad opět zorganizoval zájezd po 

vlastech českých. Tentokrát jsme 24. září 2005 vyrazili do, 
dalo by se říci, „nedalekého okolí“ a to okolo Milevska. 

První zastávku jsme udělali v Albrechticích nad 
Vltavou na Písecku, kde jsme viděli unikátní zeď místního 
hřbitova. Ohradní zeď tvoří arkádovité pomníky 
s freskovitými obrazy (viz první foto). Původcem myšlenky 
zbudovat zemřelým na ohradní zdi pomníčky ve tvaru liché 
půlkruhové arkády nesené dvěma sloupy byl farář Vít Cíza. 
Za jeho působení v letech 1819 – 1854 byly téměř všechny 
postaveny a také na ně složil všechny veršované nápisy. 

Areál hřbitova byl několikrát renovován, naposledy v roce 
1987. 

Zajímavým místem naší návštěvy byly Bernartice, 
kde jsme poznali dům Vlasty Kálalové – Di Lotti, významné 
lékařky, která založila v Bagdádu v 1925 sanatorium a 7 let 
jej úspěšně vedla. Léčila i členy královské rodiny. V Bagdádu 
se provdala za Itala Di Lotti. Po šesti letech pobytu 
onemocněla a musela se vrátit domů s manželem a 2 dětmi. 
Na konci války ji potkala velká tragédie. Ustupující jednotky 
SS zakročily 8. května 1945 v Bernarticích proti českým 
povstalcům, zastřelily 44 lidí a mezi nimi i jejího manžela a 
obě děti. Ona sama ležící zraněná v tratolišti krve vedle svých 

Práce na sportovních kabinách provedené brigádníky: 
1. Bourání a demontáž konstrukcí 44 278,80 Kč 
2. Prořezání otvorů a ostatní bourací práce 5 357,40 Kč 
3. Vnitrostaveništní doprava suti 4 650,–  Kč 
4. Malby a nátěry 12 768,–  Kč 
5. Vyčištění budov a úklid 4 860,–  Kč 
6. Elektroinstalační práce 35 000,–  Kč 
Celkem svépomocné práce 106 914,20 Kč 
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Nejmladší občané naší obce se svými rodiči 

blízkých unikla smrti jen díky tomu, že ji Němci považovali 
za mrtvou. Po válce nabídla nevyužité prostory v domě 
místním jeslím. Děti z Bernartic a širokého okolí se k ní 
chodily učit jazyky. Zemřela 15.2.1971 v písecké nemocnici. 
Sedm let po její smrti vydala spisovatelka Ilona Borská 
román o jejím životě pod názvem Doktorka z domu Trubačů, 
který vzbudil mimořádnou pozornost a byl celkem 6x vydán. 

Dále jsme při našem podzimním cestování navštívili 
Týn nad Vltavou. Týn nad Vltavou je jedním z nejstarších 
sídlišť v jižních Čechách. Už ve 12. století tu byl opevněný 
dvorec pražských biskupů. Pod ním existovala trhová a farní 
osada se dvěma kostely, která byla koncem 13. století 
vypálena. Tehdy byl také na místě dvorce založen kamenný 
hrad a nové město nazvané Nový Týn. V roce 1609 povýšil 
císař Rudolf Týn na královské město. Třicetiletá válka však 
rozvoj města zastavila. V Týně jsme navštívili muzeum, které 
je umístěno v zámku, který byl postaven v roce 1699 jako 
hlavní sídlo arcibiskupské správy panství. Je to nejrozsáhlejší 
objekt městského centra. Sklepy zámku jsou částečně 
vytesány ve skále a ústí do podzemní chodby. Podle pověstí 
měly podzemní chodby ústit až v zámečku v Hněvkovicích. 

Dnes je podzemí pod zámkem nepřístupné, zatopené vodou. 
V muzeu jsme si prohlédli expozice historie vltavotýnského 
regionu, vorařství a loutek. 

Posledním místem naší návštěvy bylo město 
Bechyně. V místě původního slovanského sídliště na 
vysokém ostrohu nad Lužnicí založil Přemysl Otakar II ve 
druhé polovině 13. století královský hrad. Město pod hradem 
založil Jan Lucemburský kolem roku 1323, kdy nechal 
opravit předhradí. Nejvýznamnějšími majiteli Bechyně byli 
Šternberkové. Za posledního rožmberského vladaře Petra 
Voka byl původní gotický hrad přeměněn v reprezentační 

renesanční zámek (viz druhé foto). Prohlédli jsme si tento 
bechyňský zámek a prošli jsme malebným údolím řeky 
Lužnice. Po dobrém pozdním obědě v místní restauraci jsme 
chvíli poseděli a poslechli si Duo Novotných, kteří přispěli 
hraním na harmoniku k pokračování dobré pohody. 
 

Jana Božovská 
 

 
 

Vítání občánků v Pištíně 
Ve čtvrtek 29.9.2005 v odpoledních 

hodinách budova Obecního úřadu v Pištíně 
„omládla“. Navštívilo ji 6 nejmladších občánků 
z Pištína a z Češnovic se svými rodiči. Od 17.00 
hodin se zde konalo „Vítání občánků“. Přivítáni do 
života byli: Lucie Sýkorová Pištín 61, Jana Frčková 
Pištín 106, Zuzana a Aleš Caletkovi Češnovice 2, 
Adéla Bartušková Pištín 52 a Ondřej Klečka 
Češnovice 88. Paní starostka Jana Božovská ve svém 
uvítacím projevu popřála všem přítomným k narození 
dětí a mimo jiné připomněla, že ač roztomilé dětičky 
vyrostou v nemožné puberťáky, vždy to budou 
rodiče, které budou potřebovat k řešení svých malérů. 
Dětičky byly obdarovány finanční částkou 
věnovanou Obecním úřadem, plyšovou beruškou 
věnovanou Komerční bankou a taškou plnou zdravé 
výživy od firmy Hamé Babice. 

 
Radka Modrová 

 

Z HISTORIE NAŠICH OBCÍ 
 

Z historie SDH Češnovice v uplynulých dvaceti letech 
Poté, co v roce 1985 proběhla dvoudenní zdařilá 

oslava výročí 50 let od založení požárního sboru v 
Češnovicích, následovalo dvacetileté období plné práce, 

korunované většinou úspěchy, ale dostavily se také 
neúspěchy, i krátkodobá krize. Připomeňme si u příležitosti 
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Soutěžní družstvo starších žáků z Češnovic 

sedmdesátiletého výročí založení sboru, které připadlo na 
letošní rok, alespoň něco z této nejbližší historie. 

Při záplavách v srpnu r. 2002, hasiči čerpali vodu z 
nejbližšího okolí sálu za pohostinstvím a uchránili tak před 
zničením právě opravený parket. Přestože byli k dispozici v 
obci komukoliv, kdo je požádal o pomoc v obci bylo 
zatopeno několik bytů, sklepů, dílen, garáží a hospodářských 
objektů. Několik členů na požádání čerpalo vodu ze sklepů v 
nedalekých Bavorovicích a v Č.Budějovicích pomáhali s 
budováním protipovodňové hráze. Na konci roku 2002 dostal 
sbor „Uznání za pomoc při povodních“. Po vzniku krizového 
štábu při OÚ Pištín, jsou jeho členy též 4 hasiči z Češnovic. 

Požárů a zahoření bylo 10, z nichž k některým byla 
volána zásahová jednotka profesionálů HZS. Naše zásahová 
jednotka je od roku 1996 zařazena do kategorie 5, tedy 
s působností v obci a jejím katastru. Téměř v celém tomto 
období konali členové neplacené brigády ve prospěch obce, 
na údržbě požárního zařízení, techniky a vodních zdrojů. Do 
roku 1990, byla požárnická organizace od MěNV Zliv 
hodnocena vždy jako nejaktivnější složka Národní fronty v 
obci. Ale i později, po vzniku OÚ Pištín, byl sbor stále velmi 
aktivní, o čemž svědčí např. vybudování sportovního hřiště 
za domem č. 2, či oprava kaple sv. Anny. 

Preventivní prohlídky domů i ostatních objektů byly 
prováděny pravidelně, po roce 1990 také v podnikatelských 
prostorách, později po dvou letech a na požádání OÚ. V roce 
2001 zadal obecní úřad na své náklady postavit víceúčelovou 
budovu za sálem pohostinství a v ní pro hasiče zbrojnici s 
jednou místností, kam byla přestěhována místnost tradic. 

Požární vozidlo Škoda 1203, se stalo po roce 1995 
velice poruchové, nutné opravy musely být i na karoserii. 
Práce byly provedeny zdarma v dílně Václava Nováka č. 71, 
který je povoláním automechanik. V jeho dílně podobně tak 
proběhla přestavba zánovního vozidla Volkswagen 
Transporter, který sbor vlastní od počátku roku 2005. 

Skrze neustále narůstající výši členských příspěvků, 
byli v roce 2000 převedeni členové na činné (50 Kč) a čestné 
se všemi právy a nároky. Po celé toto období byla vždy 
reklama na staré požární zbrojnici, od roku 2001 ve prospěch 
pivovaru Platan. 

Bývalý velitel požárnické organizace v Češnovicích, 
Václav Kubašta se stal na čas velitelem hlubockého obvodu 
č. 9 se třemi okrsky č. 26, 27, 28. Po čase 
stejně tak předseda zdejší organizace Josef 
Plášil. Členem komise žen při OSH ČMS v 
Č.B. byla Zdeňka Šindelářová, po ní členem 
výkonného výboru Pavla Kabelová, která se 
po roce 1990 zúčastnila důležitých 
celostátních sjezdů a jednání (Karviná, 
Jenišov, u ministra Sokola a podobně). Po roce 
1990 se v Češnovicích konal sjezd zástupců 
všech sborů v okrese s volbou nejvyšších 
zástupců OSH ČMS, dále několikrát sjezd 
zástupců hlubockého obvodu. Za úspěch lze 
považovat i to, že kronikář sboru J.Caletka se 
vícekrát s úspěchem zúčastnil soutěží 
v Přibyslavi, sepsal též hasičskou kroniku 
okresu Č.Budějovice, kterou v roce 2003 
knižně vydalo OSH v Č.B. 

Požárnické a hasičské plesy byly 
konány pravidelně v lednu, vždy s bohatou 
tombolou, do které po roce 1990 přibyly 
hodnotné ceny od některých místních i 
okolních podnikatelů a živnostníků. Ženy 
velice úspěšně, také pravidelně organizovaly 

dětské maškarní karnevaly, vyhlášené v širém okolí. 
Organizaci a program dětských dnů též pravidelně zajišťovali 
členové sboru, na programu bývala naučná stezka, soutěže a 
hry, večer táborák s opékáním uzenin. V posledních dvou 
letech přešla tato iniciativa na obecní úřad, sbor se podílí i 
nadále. Dále měl sbor značný podíl na mikulášských 
nadílkách, do určitého období i na MDŽ a jiných kulturních 
akcích přesahující rámec sboru. 

Pro své členy pořádali požárníci lyžařské zájezdy do 
oblasti Zadova a Lipna, letní i dvoudenní zájezdy k Lipnu, do 
moravských sklípků i do sousedního Rakouska. Dlouholetý a 
vynikající jednatel organizace Jiří Novotný, mnohokráte 
zpestřoval členské i výroční schůze hrou na harmoniku, občas 
i s kolegou. Tato dvojice známá jako „Duo Novotný“ má za 
sebou mnoho setkání harmonikářů s umístěním v soutěžích i 
studiovou nahrávku. V roce 1991 sbor vybudoval místnost 
tradic, kde byly uloženy trofeje ze soutěží ale i dochované 
staré hasičské předměty. 

Funkcionáři období posledních dvaceti let byli: 
předseda Josef Plášil 10 let, po něm František Studlar 9 let, 
od r. 2005 Václav Novák; velitel: Václav Kubašta 5 let, 
František Kabele 2 roky, Vojtěch Růžička 13 let. Dobře jsou 
zapsána i ostatní jména funkcionářů sboru, neboť kronika je 
řádně vedena. 

Mezi neúspěchy tohoto období lze zařadit neúčast 
ani jednoho našeho družstva v soutěžích v letech 2001-2003, 
zánik místní pohárové soutěže v roce 1999, snížení členské 
základny ze zhruba 100 členů téměř na polovinu. Určitou 
krizí sbor prošel v období těsně před rokem 1995, ale to byl 
celostátní jev. Jako černá nit se tímto obdobím táhlo úmrtí 
pěti vynikajících členů, většinou členů výboru organizace, 
kteří nás opustili v mladém věku, před dovršením svých 50 
roků. 

Po pětileté přestávce byla v roce 2004 utvořena dvě 
soutěžní družstva Češnovic, z řad mládeže. Muži se rozpadli 
po dvou nevydařených startech, zato družstvo žen dělá sboru 
radost. V roce letošním přibylo družstvo starších žáků, které 
se zúčastnilo 5 soutěží. Letošní účast družstva žen v 17 
soutěžích byla mimořádně bohatá a z nich přivezly dvě prvá 
místa, čtyři druhá, dvě třetí a další, z nichž osmé místo v 
noční mydlovarské soutěži je také velký úspěch, neboť jde o 
kategorii sloučenou. 
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U příležitosti letošního výročí sedmdesátiletého 
trvání sboru dobrovolných hasičů v obci se po šestileté 
přestávce konal v pořadí dvanáctý ročník místní pohárové 
soutěže „O češnovický soudek a váleček“. Místem konání 
byla louka mezi bývalým kravínem JZD a cestou do 
Obecného. Přestože 17. září 2005 od rána nepříjemně pršelo, 
ve 13 hodin, kdy byl nástup a začátek soutěže, naštěstí déšť 
ustal. Soutěžních družstev se sjelo celkem 12 (7 mužů, 3 žen, 
2 st.žáků). Pravidla nepovolovala klasický požární sport, tedy 
hlavně nespojit B a C vedení na základně, ale zde se hadice 
rozhazovaly až na trase, což polovině soutěžících činilo 

nemalé problémy. Většinou byli vytopeni ještě před 
rozdělovačem, ale i na C trasách, takže několik družstev útok 
ani nedokončilo. Nejlepší dosažené časy jsou průměrné a 
odpovídají mokrému terénu. V kategorii muži zvítězilo 
družstvo Branišova, dále podle pořadí Bavorovice, Sedlec, 
Češnovice, Jílovice, Čejkovice, Pištín. V kategorii ženy 
zvítězilo družstvo Bavorovice, dále Češnovice, Čejkovice. 
Kategorie staršího žactva: Češnovice a Pištín. Rozhodčími 
byli Jiří Valenta, Vojtěch Růžička a Roman Šindelář. 
 

Kronikář SDH Češnovice 
 

Historie pomníku padlých (opis ze staré kroniky obce k 85. výročí postavení pomníku padlých v Pištíně) 
Z válečného zápolení v první světové válce vyšel 

jako vítěz i náš národ, dosud porobený a na rozvalinách 
někdejší říše rakouskouherské prohlásil svou samostatnou 
republiku. Za dosažení svobody naší přičinilo se i mnoho 
našich legionářů (legie utvořené ze zajatců našich a 
příslušníků v cizině žijících), kteří po boku našich přátel pak 
hrdinně bojovali a jim k vítězství pomáhali. Z nich přemnozí 
v dálné cizině život za vlast položili, ano i mučednickou smrt 
podstoupili. Avšak i ostatních vojínů na bojišti padlých 
vzpomíná národ český v radostné době dosažené svobody a 
chce vzpomínku na všechny zachovati i svým potomkům. Po 
příkladu četných jiných obcí postaven byl i v naší obci 
pomník na uctění památky všech ve světové válce padlých a 
zemřelých občanů z obce naší, neboť i jejich smrt nám 
přinesla svobodu. Myšlenka ta došla všeobecného souhlasu a 
provedení její svěřeno zdejšímu „okrašlovacímu spolku“. 

Byla vykonána dvakráte sbírka dům od domu a 
sebrán obnos 2 203 Kč + 775 Kč, k čemuž odvedeny i 
obnosy jinak získané, takže když sebraný obnos dosáhl výše 
3 694 Kč, usneseno pomník objednati a to za obnos 4 900 Kč. 
Všech ve válce padlých neb jinak zemřelých ze zdejší obce 
jest 13 a jména jejich jsou na pomníku vytesána a to: 
1. Beran Jan, svobodný syn kramáře 
2. Busta Václav, poštovní posel, ženatý, otec tří malých dětí 
3. Dvořák František, kupecký příručí, svobodný syn rolníka 
z č.p. 35 
4. Erlich Karel, kupecký příručí, svobodný syn obchodníka z 
čp. 34 
5. Fiklík Josef, svobodný, jediný syn rolníka z č.p. 8 
6. Intrholc Jakub, domkář a zedník, ženatý, otec dvou malých 
dětí z č.p. 27 
7. Krejčí Adam, tovární dělník, ženatý, otec tří dětí 

8. Marek František, svobodný čeledín, sirotek 
9. Pichl Adolf, kovář, ženatý, otec jednoho dítka 
10. Pomyje Matěj, tovární dělník, ženatý, otec pěti dětí 
11. Rypl František, svobodný syn rolníka z č.p. 10 
12. Šafařík Karel, zahradník, ženatý, otec dvou dětí 
13. Liška Karel, svobodný syn hostinského z č.p. 15, zahynul 
jako mučedník pro vlast, odsouzen rakouskou justicí k smrti 
zastřelením dne 26. srpna 1918 v Gemona v Itálii. 

Dne 15. srpna 1920, v den osadní pouti, konána byla 
pak zdejším okrašlovacím spolkem slavnost odhalení 
pomníku, který stojí na prostranství mezi farou, kostelem a 
rybníčkem (nyní parkem). Nuže, vy všichni drazí, jichž 
jména pomník nese, spěte tichý sen po útrapách válečných 
tam pod drnem v dálné cizině! Pomník tento bude buditi naši 
i potomků našich vzpomínku na vás a bude zároveň 
pobídkou, abychom si získanou svobodu hleděli jako drahý 
klenot udržeti a upevniti. (Doslovný výpis z pamětního listu. 
uloženého do podstavce pomníku.) 

O postavení pomníku zjednal si zásluhu bývalý farní 
administrátor Jan Ev. Eybl , který též na slavnost z Ondřejova 
se dostavil a proslovil slavnostní řeč „vzpomínka na padlé 
vojíny“. 

Při příležitosti velké oslavy šedesátiletého trvání 
baráčnické obce v Pištíně a vysvěcení baráčnického praporu 
dne 6. července 1996 byla na podmníku padlých osazena 
pamětní deska na počest rodiny Steinerových, kteří se během 
druhé světové války nevrátili z koncentračního tábora. 
Zásluhu o zhotovení a osazení pamětní desky má ing Karel 
Kotek, bývalý ředitel lesnické školy v Písku a místní rodák 
(č.p.55). 

Josef Drázda, kronikář 

 
Historie Malostranská Češnovická 

Některé části obcí a měst jsou zvány Malá a Velká 
strana, což není žádná výjimka. V názvech se vždy odráží 
nepoměrně rozdělený celek. Je tomu tak i v Češnovicích, kde 
byl kdysi dávno takto silnicí předělen návesní rybník a tak 
také vznikl i menší rybníček zvaný Malá strana. Tento má 
poměrně zajímavou historii a protože právě letos proběhla 
jeho třetí přestavba k lepšímu, je zde příležitost jeho zajímavé 
podoby připomenout. 

Když se psal rok 1930, vypadal místní rybníček 
zvaný Malá strana v části za kamenným mostem jako pravý 
bahňák, o jehož břehy a jinou údržbu se nikdo nestaral. Jeho 
tvar je věrně zachycen na starých mapách. Husičky a 
kachničky domácí se v něm jistě rády brodily, vodní havěti 
zde byla spousta. V části blíže Jiříků vejměnku č.p.16 byla 
bažina se silnými spodními prameny, kterým se lidé raději 
vyhýbali. Z rybníčku se voda dál prodírala jen velmi těžko 
hustým porostem rákosí, stýlí, vrb, olší a jív, mnohé 
naznačuje starý pomístní název tohoto místa Jívíčko. Místo 

zřejmě vypadalo jako nedotčené lidskou rukou v dobách 
geologických, avšak pouze do roku 1932. 

Nezaměstnanost na počátku třicátých let postihla 
všeobecně zejména dělnické rodiny, proto státem určené 
finanční dotace které šly do obcí, byly určeny hlavně pro ně a 
byly podmíněny placenými pracemi, obzvláště na regulacích 
vodních toků. Při této příležitosti bylo v roce 1932 provedeno 
napřímení vodního toku od kamenného mostu směrem za 
obec v podobě krásné široké stoky. Tím došlo k vyřazení 
rybníčku, do něhož byl také částečně uložen vykopaný 
materiál. Proto byla tato část nabídnuta místnímu spolku 
agrární mládeže pro výsadbu ovocných stromků, k čemuž 
zřejmě nedošlo. Ovšem v části při Jiříků vejměnku byla stále 
bažina a za ní příliš nezměněné Jívíčko. Vedení obce si 
lámalo hlavu co s tím, až problém vyřešil v roce 1935 vzniklý 
místní Sbor dobrovolných hasičů. Jeho členové přišli s 
úchvatným nápadem vybudovat zde požární nádrž a obec jim 
zakoupila kámen za 1 827 Kč na zpevnění břehů. 
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Požární nádrž Malá strana v Češnovicích těsně po roce 1970 

Vybudování nyní požární nádrže zv. Malá strana probíhalo 
od 9. do 17. prosince 1935 a práce provedli členové i 
nečlenové sboru zdarma, vlastníkem díla se stala obec. 
V roce následujícím byly kolem břehů nasázeny tzv. 
smuteční vrby, které sice rychle rostly a největší radost z nich 
měli včelaři a děti, ale s postupem času menší radost dělali 
hasičům, neboť padající listí každým rokem značně zanášelo 
dno této nádrže. Samozřejmě dařilo se zde i chovu ryb, neboť 
za tímto účelem byla nádrž obcí pronajímána. Vodní hladina 
opět lákala domácí vodní drůbež. 

V polovině šedesátých let byla nádrž již velmi 
zaplněná bahnem, různými předměty, větvemi a listím ze 
značně vzrostlých vrb okolo břehů, navíc voda byla silně 
prorostlá vodním rostlinstvem, takže již ani rybám se zde 
příliš nedařilo. V této době byl však v Češnovicích velice 
ambiciózní kolektiv pracovitých lidí, vesměs členů Místní 
jednoty požární ochrany. Ti se na svých schůzích usnesli, že 
požární nádrž nejen řádně vyčistí, ale dají jí i nový vzhled 
odpovídající dobovým možnostem, což začali bezodkladně 
realizovat. 

V březnu r. 1967 byly poraženy vzrostlé vrby okolo 
nádrže a dříví z nich bylo prodáno zájemcům. Poté bylo 
odstraněno přes třicet let staré kamenné obložení břehů. Dále 
nastoupila technika zapůjčená místními občany na svých 
pracovištích v národních podnicích a to dva buldozery, 
autobagr, mechanická lopata, transporter a silné kalové 
čerpadlo. Buldozery hrnuly bahno ke břehům, autobagr jej 
nabíral a rozmisťoval po okolí nádrže, čímž se zde opět 
zvýšil terén. Takto byly odkryty silné prameny železité vody 
při straně k Jíříků vejměnku č.p. 16, kde muselo být nasazeno 
silné čerpadlo. Dno bylo dočištěno mechanickou lopatou a u 
břehů museli nastoupit muži s lopatami. 

Pracovalo se zde tehdy zcela zdarma poměrně 
mnoho členů požárnické organizace. Největší pracovní a 
organizační podíl měl tehdejší velitel Václav Brož č.p. 54. 
Mimo starostí, které sebou nesla tato akce, musel čelit 
vyloženě vrtochům „tehdejších mocných“, kteří v obci 
nebydleli a jenom zde denně projížděli a tuto 
nezáviděníhodnou práci sledovali přes okna svých 
automobilů. A tak se velitel musel zodpovídat kupříkladu z 
toho, proč je v Češnovicích vypuštěna požární nádrž a druhý 
rybník je zavážen (Velká a Malá strana). Ale nevěděli, že již 
dávno před započetím prací byl přehrazen potok mezi domy 
č.p. 1 a 2 a zde bylo vydrženo velké množství vody pro 
případ zásahu. Když zde nepochodili a jednoho dne museli 
chvilku počkat, než se po fošnových podkladech přesunou po 
vlastní ose oba buldozery přes státní silnici, všimli si jediné, 
lehce do asfaltu vtlačené rýhy a opět se rozjel kolotoč 
nepříjemného vysvětlování. Tak nepříjemného, že musel 
pomoci i tehdejší náčelník OI ČSPO. 

Požární nádrž byla prozatímně napuštěna vodou asi 
do poloviny, neboť břehy zůstaly bez zpevnění. V roce 1969 
se pracovní aktivita části této šikovné party přesunula 
do polohy zvané Za sady, kde hlavně buldozery 
vyhloubily zcela nový rybník, sloužící jako požární 
nádrž pro kravín a vepřín JZD. Dokončení díla Malá 
strana se proto pozdrželo a tak až v roce 1970 byly 
břehy této požární nádrže obloženy malými panely 
rozměrů 150x60 cm na stojato, jichž bylo 
spotřebováno celkem 218 kusů. Spodní hrany byly 
uloženy na prkna a proti podjetí u dna zajištěny 
dřevěnými kolíky, horní hrana byla ukončena a 
zpevněna železobetonovým věncem. V prstenci 
panelového obložení byly ponechány na protilehlých 

stranách dva vstupy pro domácí havěť a případné další čistění 
dna. Na této akci se podílelo 42 členů požárního sboru, kteří 
celkem odpracovali 590 hodin zdarma. Materiál hradil MNV 
Pištín. Zhruba uprostřed vodní hladiny, byly zasazeny bílé a 
červené lekníny, které pak řadu let pravidelně rozkvétaly 
právě v čase češnovické svatoanenské pouti. To byla nádhera, 
to byla podívaná, nová požární nádrž se stala chloubou obce. 

Oválný tvar požární nádrže a nad hladinou 
vyčnívající panely přímo vybízely k využívání ledové plochy 
k hokejovým zápasům. Led byl proto zbavován sněhu po celé 
ploše, byl udržován kropením vodou, barvami na ledu 
nalajnované pruhy byly ještě přelity vodou, používaly se 
kovové branky s výpletem, vše jak má být. Zásluhou velkého 
sportovního nadšence, Jaroslava Eliáše, byly opatřeny a v 
protilehlých stranách nádrže zabetonovány 4 vysoké 
železobetonové sloupy a na nich bylo nainstalováno 6 
výkonných výbojkových svítidel napájených elektřinou z 
požární zbrojnice. 

Díky tomu všemu se v Češnovicích po roce 1970 
král hokej na úrovni, hostovala zde mnohá družstva soupeřů z 
okolí, kteří na podmínky nikdy nešetřili chválou. Díky 
osvětlení se mohlo bruslit i dlouho do nočních hodin. Avšak 
po několika letech nadšení, opět zasáhli tehdejší mocní s 
argumentem, že všude se šetří el. energií a proto je nutné 
šetřit i v Češnovicích a noční produkce na ledě zakazovali.  

Po letech i na této stavbě začal pracovat zub času, 
panely se začaly nebezpečně klonit, až hrozilo jejich 
zborcení. Obzvláště v osmdesátých letech členové požárnické 
organizace vynaložili mnoho času i úsilí, kdy silnými 
ocelovými pruty obložení kotvili do opodál zakopaných 
sloupů, obrubníků, speciálních patek a podobně, takže vlastně 
celý obvod panelů držela síť takovéhoto kotvení. V tomto 
období se objevil ještě další velký problém a tím bylo 
přebujelé vodní rostlinstvo v požární nádrži, které opět 
požárníci nezištně vytahovali háky a hráběmi do lodí a na 
břeh. Tak byl alespoň na nějaký čas pokoj, problém však 
dlouhá léta přetrvával, až po roce 2000 se situace značně 
zlepšila. Snad pomohly i trávožravé ryby sem vysazené. O 
vysazování ryb do nádrže se starali členové hasičského sboru 
a několikrát v tomto období došlo k výlovu vždy spojeného s 
určitou oslavou a rybími hody. Naposledy těsně před letošní 
generální přestavbou. 

Ve druhé polovině roku 2005 bylo dno nádrže bylo 
opět zbaveno bahna a prohloubeno až na nebývalých 170 cm. 
Panelové obložení bylo odstraněno a nahrazeno kameny 
zasazenými v betonu pod daleko větším úhlem sklonu břehů 
nežli tomu bývalo. V části ke stoce, obzvláště v místu 
ponechaného na sjíždění do nové nádrže, došlo k rozšíření 
břehu až o 2 metry oproti starému stavu. Celé dílo provedla 
firma Josef Jůn – DŘEVO TRANS z Drahonic ke 
spokojenosti. Obec opět o něco zkrásněla. 

Jan Caletka. 
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Družstvo kadetů Praktic FC Pištín. Horní řada zleva: A.Čížek (trenér), 
Lu.Hromádka, J.Bajtek, T.Sýkora, R.Valek, M.Zavřel, J.Hrdlička, 
J.Novotný (trenér); dolní řada zleva: T.Bartoš, L.Peterka, T.Boubal, 
Z.Žák, R.Froněk, P.Fux, Le.Hromádka; chybí: V.Bárta, M.Huszár, 
R.Jordán, M.Smetana. 

Vítězné družstvo Eagles  
(zleva: R.Šindelář, Z.Florián, P.Šindelář) a R.Šindelář st. 

SPORTOVNÍ AKTIVITY V OBCI 
 

Češnovický pouťový nohejbalový turnaj 
V neděli 31. července, o češnovické pouti, se 

v Češnovicích uskutečnil již třináctý ročník tradičního 
nohejbalového turnaje. Pouťový nohejbalový turnaj začínal 
za deštivého nepříjemného počasí. Po poledni přestalo pršet, 
ale sluníčko zůstalo za mraky. I přes nepřízeň počasí přišli 
diváci podpořit své favority. O pouťový pohár soutěžilo 
celkem 12 mužstev. Pohár získal opět tým EAGLES (Petr a 
Roman Šindelářovi, Zdeněk Florián), druhé místo obsadilo 
družstvo TARANTULE (Přemek Fryš, Patrik Novák a Milan 
Procházka), třetí místo obsadilo družstvo CALETRIO (Jan, 
Olda a Vláďa Caletkovi). Poslední místo obhájilo mužstvo 
NAKONCITEAM (Vašek Matějka, Michal Božovský a 
Pačes). 

O občerstvení diváků se starala Lucka Brzoňová. 
Turnaj připravili Michal Božovský a Tomáš Živnůstka. Ceny 
pro účastníky turnaje věnovali Češnovická hospoda, Motel 
„U kapličky“ Češnovice, Pneuservis Modr Češnovice, Obec 
Pištín a firma IT SYSTEMS a.s. z Českých Budějovic, která 
patří mezi přední dodavatele informačních technologií 
v Jihočeském regionu. 

Michal Božovský
 
 

Z činnosti fotbalového klubu Praktic FC Pištín v podzimní části roku 2005 
Nová fotbalová sezóna přinesla našemu fotbalovému 

klubu i řadu změn, jejichž efekt se ve výsledku nakonec 
neprojevil a A družstvo mužů se, jak je, bohužel, 
v posledních sezónách obvyklé, drží téměř na chvostu 
tabulky okresního přeboru. 

Největší změnou nové sezóny je vybudování nových 
sportovních kabin. Rekonstrukce začala vlastně hned po 
závěrečných zápasech předcházející sezóny. Dobrovolníci, 
mezi nimiž byla většina členů našeho klubu, ale i řada 
pomocníků z dalších spolků obce, provedli demontáž střechy, 
vybourání příček, dveří, oken, oklepání staré omítky a 
vykopání kanalizace. Poté firma Demostav, která byla 
generálním dodavatelem stavby, zahájila stavební práce. 
Stavba byla dokončena na konci srpna, takže od začátku září 

už kabiny, zpočátku v omezeném provozu, sloužily svému 
účelu. V průběhu dokončování stavby přiložila opět většina 
fotbalistů a opět i řada občanů ruku k dílu při malování, 
nátěrech, nebo úklidu. Všem, kteří se na stavbě kabin 
podíleli, patří upřímné poděkování. Nové sportovní kabiny se 
pak slavnostního otevření dočkaly 25.9.2005. 

Změn doznal i hráčský kádr dospělých a složení 
realizačního týmu prvního družstva mužů. Do mužstva přišlo 
několik nových hráčů. Posily i změna na trenérské lavičce 
dávaly naději na zlepšení herních výkonů i výsledků. Bohužel 
se tato naděje nenaplnila a družstvo mužů se po odehraných 
14 kolech okresního přeboru nachází na předposledním místě 
s deseti body za dvě výhry a čtyři remízy. Rezerva hrající 
čtvrtou třídu si proti minulé sezóně výsledkově poněkud 

pohoršila. Béčko získalo 14 bodů (4 výhry, 2 
remízy) a je zatím v tabulce 4. třídy na desátém 
místě. 

Během sezóny podávala obě družstva 
mužů velmi nevyrovnané výkony a velmi často 
se potýkala s problémy úzkého kádru hráčů. 
Zdá se, že doplácejí na generační problém, 
který souvisí se zánikem družstev 
mládežnického fotbalu před 15 lety a jejich 
desetiletou neexistencí. V mužstvech 
dospělých chybí silnější střední fotbalová 
generace. Navíc z mladších fotbalistů, kteří 
prošli našimi mládežnickými družstvy, znovu 
založenými v roce 1998, přešlo do fotbalových 
družstev dospělých jen několik málo hráčů. 
Řada z nich s fotbalem brzy celkem 
bezdůvodně skončila. Stejně tak i řada hráčů 
B-týmu vytvořeného před dvěma lety. Dveře 
jsou stále otevřené a nyní, během zimní 
přestávky, je opět dobrá příležitost zapojit se 
do „tréninkového procesu“. 

Nejpotěšitelnější změnou v našem 
klubu, alespoň pro mě osobně, jsou výsledky a 
hlavně často i výkony našich družstev mládeže. 
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Pro tuto sezónu máme dvě – kadety a mladší žáky. Hráči 
družstva mladších žáků věkově dospěli do této kategorie a po 
dvou sezónách, během kterých prohrávali jeden zápas za 
druhým, se družstvu konečně začalo dařit herně i výsledkově. 
Z deseti soutěžních zápasů žáci čtyřikrát zvítězili a dvakrát 
remizovali a v tabulce okresního přeboru mladších žáků 
zaujímají 6. místo. Úspěšně si vedou i naši kadeti (na 
obrázku). Jde o fotbalisty do deseti let, kteří hrají zápasy na 

menší branky na polovičním hřišti. Kadetům se z osmi 
soutěžních zápasů podařilo třikrát vyhrát a jednou remizovat 
a zimu stráví na 5. místě tabulky okresní soutěže kadetů. 

Přál bych všem našim členům a fanouškům, aby se 
v příští polovině sezóny dočkali radosti ze sportu a větších 
úspěchů našich barev, než tomu bylo v té právě skončené. 

 
Václav Kubašta 

 

SPOLKOVÁ ČINNOST V OBCI 
 

Co dělají hasiči, když „naštěstí“ nehoří 
Sbor dobrovolných hasičů Pištín se v právě 

uplynulém roce nestaral jen o požární ochranu obce, ale 
podílel se i na kulturním a společenském životě v obci. 

Naše činnost v roce 2005 byla opět velmi bohatá. 
Hasiči uspořádali v lednu jako každoročně Hasičský bál, kde 
se jako obvykle sešel hojný počet lidí, byla zde bohatá 
tombola a účastníci plesu se dobře bavili. V létě jsme 
pomáhali při rekonstrukci sportovních kabin. Zde jsme 
odpracovali mnoho brigádnických hodin. 

Řada členů našeho sboru se i letos významně 
podílela na přípravě a organizaci dětského dne pro nejmladší 
generaci občanů naší obce. Vše bylo pečlivě a včas 
připraveno a ač se nejprve zdálo, že průběh dětského dne 
bude ohrožen nepřízní počasí, dopadl nakonec nad očekávání 
skvěle, děti i dospělí se náramně bavili a dokonce nám celé 
odpoledne přálo i sluníčko. Pro zpestření jsme připravili 
ukázku záchrany osoby z hořícího automobilu. Odvážlivec – 
Milan Špán – byl vyproštěn z hořícího automobilu, byla mu 
poskytnuta první pomoc a hořící automobil byl uhašen. Další 
ukázky hasičských útoků předvedly děti z Pištína a Češnovic. 

Naše družstva mužů a dětí se zúčastnila několika 
hasičských soutěží. V tomto roce to byly soutěže v Olešníku, 

v Sedlci, ve Zlivi a v Češnovicích.  Větších úspěchů 
dosahovalo družstvo dětí, které ve Zlivi získalo první místo. 

V našem sboru se systematicky věnujeme výchově 
mládeže a jejímu vzdělávání v požární ochraně. Hasičský 
kroužek, který se koná pravidelně jedenkrát týdně navštěvuje 
deset chlapců i dívek. V kroužku kromě nácviku požárního 
útoku získávají a procvičují nejrůznější znalosti a dovednosti 
(např. poznávání topografických značek, vázání uzlů, nebo 
střelbu ze vzduchovky) a tak se připravují na branný závod 
pořádaný pro mladé hasiče v rámci hry Plamen. V letošním 
roce se naše děti zúčastnili okresního kola této soutěže 
v Chrášťanech u Týna nad Vltavou, kde absolvovaly štafetu 
požárních dvojic, štafetu 4x60 m a branný závod a umístily se 
na sedmém místě. 

V neposlední řadě nezanedbáváme ani opravu a 
údržbu požární techniky. V letošním roce jsme prováděli 
záběh hasičské stříkačky po její loňské generální opravě. Pro 
příští rok jsme zařídili žádost o grant na opravu a údržbu 
hasičské techniky. Žádost, kterou pak podala obec, byla 
schválena a slíbená finanční částka snad umožní kromě oprav 
i obnovu technického vybavení. 
 

Za SDH Pištín David Vávra 
 
 

Český svaz žen stále aktivní 
Každý občan našich obcí ví, že naše organizace v 

Pištíně je stále činná, pořádá akce pro děti, pro své členky a 
jejich rodiny a přátele. Našich akcí se rádi účastní i občané 
Sedlce, Hlavatce, Zlivi a jsme tomu rády. 

Ještě krátce bych chtěla připomenout, že nám 
navždy odešla paní Maruš Klepalová, která se v době, kdy 
byla zdravá, ráda účastnila našich akcí. Denně nás 
navštěvovala a přinášela nejen tisk, ale i psaníčka a psaní, 
někdy smutná, jindy veselá. I to patří k životu a tak tichou 
vzpomínkou se ještě jednou loučíme. 

A teď něco veselého. Státní svátek 28. října 2005 
jsme využili pro zájezd do termálních lázní Bad Fussing, 
který se velmi vydařil. Den byl jak malovaný, příroda hýřila 
barvami a my jsme si od 10.00 do 15.00 hodin užívali všech 
atrakcí, které toto lázeňské místo nabízí. Nejen tělíčka, která 
absolvovala v každém bazénu jiné masáže, koupele v různě 
teplé vodě, ale i dušičky jásaly, neboť sluníčko se nešetřilo a 
svítilo jako v létě. A tím jsme načerpali energii a cestou zpět 
jsme plánovali nové akce včetně takovéto. 

Dne 16.11. tohoto roku jsme se sešly na výroční 
schůzi ČSŽ, abychom se podívaly zpět, co se nám povedlo a 
co bychom ještě chtěly udělat. A tak tedy: 

Scházíme se většinou v zasedací místnosti Obecního 
úřadu, kde jsme měly možnost shlédnout výstavku keramiky 
hendikepovaných z domova Svaté Anežky v Týně nad 
Vltavou. Také zde probíhalo kosmetické líčení na přání 
účastnic spojené s prodejem kosmetiky. 

Spolu se svými manžely, a dětmi jsme navštívili 
představení „Do pyžam“ v podání ochotníků KŘÍŽáci 
v Hluboké nad Vltavou, kde jsme se od srdce zasmáli. Stejně 
tak jsme se pobavili v Jihočeském divadle v Českých 
Budějovicích na představení „Na tý louce zelený“. 

Každoročně tradičně pořádáme pro děti maškarní bál 
s bohatou tombolou, za kterou děkuji nejen našim členkám, 
ale i štědrým sponzorům.http://www.software995.com/ 

V březnu jsme spojily schůzi s místním Dohlížecím 
výborem Jednota České Budějovice. Zúčastnil se zástupce 
Jednoty a odpovídal na naše dotazy a připomínky týkající se 
nejen místní prodejny potravin, ale i dalších záměrů Jednoty. 

Mezinárodní den žen jsme oslavily oblíbenou akcí 
„Víkend pro ženu“ v lázních Aurora v Třeboni. Letos s námi 
byly ženy ze Sedlce a učitelky a zaměstnankyně školy Zliv. 
Celý den byl nabitý programem – slatinná koupel, masáž, fit 
centrum, prodej kosmetiky a líčení dle přání účastnic. Po 
dobrém obědě MUDr. Botka zajímavě hovořil o problémech 
žen všech věkových kategorií, takže otázek bylo již 
minimum. Pokračovaly jsme protahovacími cviky 
v tělocvičně (což jsme cítily zejména druhý den) a jednu 
hodinu plavání v bazénu. Celý den jsme ukončily v kavárně, 
kde jsme se odměnily nejen kávou, ale i jinými dobrotami, 
které jsme si zasloužily. Odpočinuté a spokojené jsme se rády 
vracely domů s tím, že příští rok opět zde nashledanou. 

Nenechaly jsme se zahanbit ani při oslavě dne 
matek, kde byla obecním úřadem (ovšem za spolupráce 
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s námi) vyhlášena soutěž „O nejlepší mls“. A jak to dopadlo? 
První tři místa obsadily naše členky, což není tak důležité, 
jako to, že se sešlo 13 různých dobrot, po kterých se jen 
zaprášilo a to je ten nejlepší důkaz kvality. Těšíme se na 
příště a vymýšlíme čím si zase spolu s Vámi osladíme tento 
svátek. 

Ruku k dílu tradičně přikládáme při oslavě dne dětí, 
na kterém se podílí Obecní úřad a další složky z obce. 
Výsledkem je radost a rozzářené oči všech dětí. 

Žena má oči všude. Základní škola Zliv pořádala 
soutěž ve standardních a latinskoamerických tancích 
v kategoriích Hobby „O Zlivský koláč“. Protože zde tančí i 
děti z našich obcí, pomohly jsme ke zdárnému průběhu 
soutěže sehnat sponzory, aby se soutěž mohla vůbec konat. 
Oslovily jsme Sahos Pištín, Stavitelství Havlíček 
(prostřednictvím pana Vávry) a pekařství „U Kahounů“ Zliv, 
kteří štědře zasponzorovali tuto akci. 

Abychom se udržely v kondici, chodíme 2x týdně 
cvičit do místní tělocvičny a aby toho nebylo málo, v pondělí 
jsem začala jezdit na jógu do Zlivi a čekám, kdo mě bude 
následovat. Zde se procvičí nejen celé tělo, ale i z hlavy se 
vyženou všechny starosti i chmury. 

To není zdaleka všechno, neboť „za vším je žena“ 
jak zpívá i Kája Gott, a tak jsme plánovaly, co budeme dělat 
v příštím roce. Nebudu však více prozrazovat, rády na všech 
akcích uvítáme i Vás, ženy nečleny, ale i muže a děti. 
Samozřejmě, že všichni máte „dveře dokořán“. 

Toto nejsou jediné akce ČSŽ. Český svaz žen stále 
žije i v celorepublikovém měřítku a to velmi intenzivně, 
jenom se o nás málo píše a ví. Od měsíce října členky 
vystupují v programu „Prima vařečka“ televize Prima a to 
v první úterý každého měsíce. I Vy se můžete přihlásit a 
předvést své umění. Také jsme vydaly již dvě čísla „Recepty 
ze zlatého fondu“, kde členky zasílají a uveřejňují kulinářské 
klenoty české, moravské a slezské kuchyně. Je o ně velký 
zájem nejen mezi členkami, ale i veřejností. Podnikatelům 
nabízíme možnost inzerce dle ceníku, který mám k dispozici. 
Uzávěrka je 31.3.2006 a kontaktní adresa je ČSŽ, Panská 7, 
111 53 Praha 1, telefon 224 211 017, fax 222 243 993, email: 
info@csz.cz. Datum vydání červen 2006. Z našeho kraje 
využilo této služby SIKO koupelny. 

Ač se to nezdá, víme, že ženě nepřísluší jenom 
vařečka, ale dokáže působit na život nejen v rodině, místě 
bydliště v zastupitelských orgánech, ale i celé společnosti. 
Zapojuje se do různých nadnárodních organizací a snaží se i 
formou projektů v tomto duchu postupovat.  

Stále úspěšněji se odvíjí i spolupráce se státní 
správou. Konkrétním příkladem je konference se 
spotřebitelskou tématikou a o podpoře českých 
potravinářských a zemědělských výrobků. Tato konference je 

již několik let pořádána ČSŽ ve spolupráci s Ministerstvem 
zemědělství ČR u příležitosti Dne venkovské ženy. Letos se 
konala 12. října na Ministerstvu zemědělství ČR a měla jsem 
možnost zúčastnit se. Hovořilo se zde o těžkých pracovních 
podmínkách na vesnici a možnosti zaměstnání žen a jejich 
spravedlivému finančnímu ohodnocení. Jednání mělo velký 
ohlas a bude vyvolané nové jednání koncem listopadu tohoto 
roku opět na Ministerstvu zemědělství ČR. 

Letošní rok, viděno z pozice kraje, byl v duchu 
ochrany spotřebitele. Z grantu Ministerstva průmyslu a 
obchodu vznikl projekt „Spotřebitelská sebeobrana“ a tak 
byly pořádány ve všech okresech kraje besedy a semináře na 
toto téma. 8. října tohoto toku jsem se s paní Martou 
Justínovou zúčastnila této besedy v Českých Budějovicích 
v sídle našeho krajského střediska (Lannova 63). Lektorkou 
byla koordinátorka informačního centra Sdružení obrany 
spotřebitele ČR, Senovážné náměstí 13, České Budějovice 
paní Libuše Oulehlová. Dozvěděly jsme se spoustu 
zajímavostí a možností využití svých práv z oblasti záruční 
doby zboží, značení cenami, bezpečnosti výrobků, značek na 
výrobcích, značení obuvi, uplatnění reklamace výrobků, 
zásilkové obchody, podomní prodej, reklamní zájezdy a 
prezentace, tržiště a stánky, výhry, opravy, zhotovení věci na 
zakázku, secondhandy a bazary, cestování bez krachů, 
reklama. Přednáška byla velmi zajímavá a vyzbrojila nás 
mnoha radami o právech spotřebitele a povinnostech 
prodávajícího. Bude-li zájem, je možné podobnou besedu 
uspořádat i u nás. 

Dalo by se ještě dlouho psát o tom, jak ČSŽ 
prosazuje práva žen, starých a nemocných lidí, vyvolává 
jednání s Ministerstvem práce a sociálních věcí ČR, Vládou 
ČR a podává návrhy k vydávání zákonů směřujících proti 
diskriminaci žen, rovných příležitostí a spravedlivé odměny 
za práci, zařazování žen do vedoucích funkcí a účast žen 
v zastupitelských orgánech všech stupňů. 

Český svaz žen tedy trvá, žije a pracuje. Závěrem 
bych chtěla apelovat zejména na mladé ženy, aby mezi nás 
více chodily a svými náměty se účastnily života nejen 
v organizaci, ale i v obci. 

Děkuji za velmi dobrou spolupráci naší starostce, 
paní Janě Božovské a Radce Modrové, které nám vždy 
vychází vstříc. 

Těším se za všechny členky na další akce a setkání, 
přeji Vám hodně zdraví a prosím nebuďte lhostejní ke svému 
okolí a akcím pořádaných v obci.  

Klidné a spokojené prožití Vánoc v kruhu svých 
blízkých ze srdce přeje všem 
 

Božena Jakschová, 
předsedkyně ZO ČSŽ a okresní rady ČSŽ ČB 

 
 
 

Činnost baráčnické obce Pištín 
Naše baráčnická obec čítá 40 členů, 21 tetiček a 19 

sousedů. Letos jsme získali 1 nového člena tetičku Irenu 
Hájkovou. Do naší truhlice v tomto roce přibylo 10 000,- Kč 
od obecního úřadu Pištín. Za tuto finanční částku obecnímu 
úřadu děkujeme. Během roku jsme se sešli na jednom valném 
zasedání, čtyřech konšelských a sedmi pracovních sedění. 
Dále jsme pořádali staročeský ples, den matek, pouťovou 
zábavu a den dětí. Na den dětí jsme přispěli částkou 1000,- 
Kč a také výpomocí při sportovních disciplínách. V restauraci 
„Blata“ Sedlec jsme vítali francouzské turisty v krojích a 
svérázech chlebem a solí. Soused Trinkl zahrál na harmoniku 

pro dobrou náladu i k tanci. Naše tetičky a sousedi 
odpracovali 46 brigádnických hodin na stavbě a úklidu 
sportovních kabin. Nejvíce hodin odpracoval soused Václav 
Vávra. Tetička Janotová vysadila růže k pomníku padlých na 
návsi v Pištíně a celý rok se o ně starala. Tetička Fiškandlová 
a Ficlová mají na starost rychtu, kterou udržují v čistotě a 
pořádku. Firma ADAM nám předvedla v hostinci Na dolánku 
své výrobky pro život jako v ráji. Od této firmy jsme obdrželi 
finanční částku 500,- Kč. Zúčastnili jsme se také slavnostního 
otvírání nových sportovních kabin. Tetička Váchová letos 
slavila krásné životní výročí 80 let. Tetičce jsme popřáli 
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hodně zdraví, štěstí a předali malý dárek. Tetička Jírovcová 
také oslavila krásné životní výročí 90 let. Tetičce jsme zaslali 
písemnou gratulaci. Manželé Mertlíkovi oslavili v říjnu 
zlatou svatbu, kde byli přítomní naši sousedé a tetičky, též 
předali dárek a popřáli oslavencům do dalšího společného 
života hodně zdraví a vzájemné podpory. To byli všechny 
akce pořádané v naší baráčnické obci. 

Na župu do Bosňan jsme jeli na jedno župní valné 
zasedání a čtyři župní sezení. Za celý rok jsme se zúčastnili 
mnoha akcí pořádaných naší 10. župou a 9. župou. V Týně 
nad Vltavou jsme byli na Martinském posvícení a Tučném 
čtvrtku, v Prachaticích na Zlaté stezce, v Boršově na 
staročeských dožínkách a na Hluboké nad Vltavou na svěcení 
Tří zvonů sv. Václava, sv. Vojtěcha a sv. Jana Nepomuckého. 
Vodňany oslavily sedmdesáté a Malenice desáté výročí 

založení baráčnické obce. I těchto oslav jsme se zúčastnili. 
Ve Vodňanech a na Hluboké nad Vltavou jsme byli i s dětmi 
s májkou. Výroční valné sedění jsme navštívili ve Zlivi, 
v Písku, v Malenicích, ve Vodňanech, v Radomyšli, 
v Prachaticích. V Pištíně se ještě valného zasedání zúčastnili i 
členové sboru dobrovolných hasiči a fotbalového klubu 
Pištín. Za 9. župu bylo výročních zasedání v Boršově, 
v Nemanicích, v Týně a na Hluboké nad Vltavou. 

Naše tetičky a sousedé se zúčastnili mnoha 
baráčnických i mimo baráčnických akcí, kterým věnovali 
svůj volný čas. Děkuji tímto všem kteří přispěli svou prací 
pro dobrý chod naší baráčnické obce. 
 

Syndik, Jitka Ficlová 
 

 
 
 

Činnost SDH Češnovice v roce 2005 
Na poslední valné hromadě SDH Češnovice, která se 

konala 10.12.2004 byl zvolen nový výbor sboru. Z jeho čela 
odstoupil František Studlar a novým starostou sboru byl 
jednomyslně zvolen Václav Novák ml.. Ten hodnotil činnost 
za právě uplynulý první rok, kdy stojí v čele sboru. 

Soutěží v požárním sportu se letos účastnila družstva 
v kategoriích žen, mužů a dětí. Sportovní výsledky byly 
v letošním roce o něco méně úspěšné než v roce 2004, přesto 
s dosaženými výsledky v soutěžích panuje spokojenost, 
protože jde o sport, ve kterém svou úlohu často hraje celá 
řada různých maličkostí a štěstí. Pozitivně starosta sboru 
hodnotil odhodlání a nasazení hasičů a hasiček ve všech 
soutěžích, kterých se zúčastnili a skutečnost, že se soutěžní 
sezóna obešla bez zranění a úrazů. Družstvo žen se zúčastnilo 
sedmnácti soutěží a mezi největší úspěchy z letošního roku je 
řazeno první místo z obvodové soutěže v Olešníku. Družstvo 
mladých hasičů a hasiček, které začalo pod vedením Vojtěcha 
Růžičky cvičit v letošním roce, se představilo na soutěžích 
v Žabovřeskách, v Lišově, ve Zlivi, v Češnovicích i na 
dětském dnu pořádaném na odchovně u Buchty. V jejich 
případě nejsou podle V. Nováka dosažené výsledky důležité 
tolik jako skutečnost, že děti jsou pro cvičení zapáleny a sbor 
si v nich vychovává novou generaci hasičů pro svou 
budoucnost. Družstvo mužů se podařilo sestavit, bohužel, jen 
pro obnovenou soutěž „O češnovický soudek a váleček“. 

Z další činnosti sboru jeho starosta připomněl 
aktivní účast hasičů při celé řadě kulturně – společenských 
akcí v obci. Byl uspořádán tradiční hasičský bál, hasiči se 

podíleli na organizaci svatoannenské pouťové zábavy, byl 
uspořádán obnovený ročník hasičské soutěže „O češnovický 
soudek a váleček“, pro občany byl zorganizován úspěšný 
zájezd do libereckého aquaparku a hasiči opět provedli výlov 
ryb z požární nádrže na návsi. 

Spokojenost vyjádřil starosta sboru i se skutečností, 
že připravenost členů sboru k zásahu na ochranu životů a 
majetku obyvatel obce nebylo letos třeba využívat v praxi 
v takové míře, jako v některých případech minulých let. 
Členové sboru v čele se starostou Novákem zasahovali u po 
silných deštích hrozícího rozvodnění potoka, který byl v té 
době přehrazen mostem provizorní objížďky. Za zásah 
našeho sboru lze považovat i uhašení dřevěného obložení zdi 
v bavorovické hospodě. To se (naštěstí jen nepatrně) vzňalo 
od zcela rozpálených a blízko postavených kamen. Stalo se 
tak, bohudík, zrovna v okamžiku, kdy se v místnosti 
nacházeli naši hasiči, kteří si, na rozdíl od tamních, byli 
schopni vznikajícího požáru všimnout, upozornit na něj a 
včas jej uhasit. 

Do příštího roku se bude SDH Češnovice podle slov 
V. Nováka snažit o pokračování své činnosti v podobném 
rozsahu. Jako jeden z úkolů zdůraznil nutnost uvést 
hasičského cvičiště do původního stavu. To bylo totiž 
zničeno vozidly těžké mechanizace projíždějícími přes 
cvičiště při nedávné opravě návesního rybníčka. Firma, která 
prováděla rekonstrukci rybníčka, přislíbila upravit cvičiště do 
původního stavu na jaře příštího roku. 

Václav Kubašta 
 
 

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 
 

Výlov hasičské návesní nádrže 
Češnovičtí hasiči v letošním roce opět uspořádali 

výlov hasičské nádrže „Malá strana“. Výlov se proti 
minulosti konal v poměrně neobvyklém termínu, uprostřed 
léta, v sobotu 6. srpna. Důvodem byla naplánovaná a během 
měsíců září až listopad provedená rekonstrukce nádrže. 

Pro vypuštění rybníčka byla zapůjčena výkonná 
čerpadla. Nebylo tak třeba s vypouštěním začínat s takovým 
předstihem jako v dřívějších letech a hasičům odpadla (pro 
některé bohužel) povinnost celonočního hlídání před 
výlovem. Začátek výlovu byl naplánován na sedmou hodinu 
ranní. Ti kteří v sobotu nemohli dospat, budili ostatní 
obyvatele již po šesté hodině k vstávání vyzývajícími hesly 

vyvolávanými megafonem hasičského vozidla projíždějícího 
obcí. 

V sedm hodin byla voda z rybníčka vyčerpána a v tu 
dobu přítomní hasiči začali procházet bahnité loviště a do 
kádí nakládali na mělčině uvízlé ryby. Celý výlov byl velice 
rychlý, takže zvědavci, kteří se přišli podívat jen hodinu po 
jeho zahájení, mohli už jen obdivovat vylovené ryby v kádích 
na břehu. 

V sítích uvízlo asi 350 kg kaprů s průměrnou váhou 
1 kg. Ti byli ještě v den výlovu odvezeni a zakomorováni 
v sádkách, aby se do rybníčka mohli vrátit příští rok po 
dokončení rekonstrukce. Kromě kaprů byli vyloveni amuři, 
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štiky, malí okouni a dva sumci. Větší z nich, zlatý, vážil 8 kg 
a měřil 108 cm, menší byl 7 kg těžký a 96 cm dlouhý. 

Několik velkých ryb bylo připraveno jako 
občerstvení k plánovanému následnému posezení ve staré 
hasičárně. Tohoto zodpovědného úkolu se jako tradičně na 
výbornou zhostil bývalý starosta hasičského sboru F. Studlar 
spolu s přítomnými hasičkami z úspěšného soutěžního 
družstva žen. Ve staré hasičárně pak pokračovala zábava až 
do pozdních večerních hodin. 

Výlov se celkově vydařil. K podivu všech lovících 
ale nebyla vylovena žádná z velkých ryb, které byly do 
rybníčka nasazeny. Nejspíše se do nádrže dostala vydra. Před 
výlovem ale utekla a její stopy prý byly někým viděny 
směrem na Zliv. 

Václav Kubašta
 
 

 
Historie Vánoc 

„Den přeslavný jest k nám přišel, v němž má býti 
každý vesel. Radujme se, veselme se v tomto novém roce 
…..“. Každý z nás jistě vytuší, že se jedná o slova vánoční 
koledy. Den, o kterém se mluví je den narození Ježíše Krista, 
tedy Štědrý den. Než však začneme Vánoce oslavovat, 
pojďme si o nich (a nejen o nich) trošku povídat. 
Připomeňme si původ Vánoc a některé zvyky. 

Kde se Vánoce vzaly? Dávno, dávno tomu, kdy naši 
prapředkové poprvé slavili Vánoce. A víte proč? Protože 
v římském kalendáři v roce 336 objevili zbrusu nový svátek. 
Jmenoval se Adventus Divi, což se dá přeložit jako Příchod 
Božského a měl připomenout jubileum panovníka nástupu. 
Jenomže křesťané, kteří římskému impériu měli co vyčítat, 
protože byli velmi dlouho pronásledováni, odmítli uctívat 
nějakého člověka jako Boha a tak zavedli jiný svátek – 
Adventus Domini, neboli Příchod Páně. A poprvé ho slavili 
roce v 354. Proč byla pro tak krásný svátek zvolena zima? I 
to má své vysvětlení. Předkové vyšli z pohanských oslav 
svátků slunovratu a asi si chtěli vylepšit studené a dlouhé 
zimní noci. Připomenout si, že to sice nějaký čas potrvá, ale 
slunce, teplo a jaro už se začínají přibližovat. Noci se 
zkracují, dny se prodlužují.  

I obdarování má svou historii. Už ve starém Římě si 
lidé na oslavu Nového roku dávali dárky. Později se zimní 
slunovrat stal vánočním svátkem a obdarování zůstalo. Stalo 
se projevem přátelství a křesťanské lásky k bližnímu. Od 
šestnáctého století existují důkazy o vyměňování dárků mezi 
přáteli a příbuznými. Nejvíce dárků dostávaly především děti. 
Bývalo zvykem, že dárky začaly rozbalovat až v okamžiku, 
kdy se objevila na nebi první hvězdička. Tím se připomínala 
betlémská hvězda, která zářila nad Betlémem. 

Dárky, jimiž se lidé obdarovali, měly původně 
symbolický význam. Proto mnohdy byly dárky každý rok 
stejné. Naši předkové to však nedělali z nedostatku fantazie, 
ale protože věřili v magickou moc dárků. Dětem a mladým 
lidem se dávala červená jablíčka – symbol zdraví, síly a 
dlouhověkosti, ořechy – slibující moudrost a zralost, sladké 
perníky jako příslib radosti a slasti mládí. Když se z dítěte 
stával mládenec nebo panna, dostávalo obvykle nějakou 
ozdobu, která byla symbolem nejen štěstí, ale i bohatství. 
Dívky často dostávaly náramky s tyrkysy nebo bílým 
perlami, které symbolizovaly jejich čistotu, poslušnost a 
povinnost k rodičům. Tam, kde na to rodina měla, dostával 
chlapec nebo dívka řetízek nebo náramek ze zlata, případně 

aspoň pozlacený. Jeden ze zvyků vyžadoval dát každému 
dítěti staršímu než 12 let stříbrnou či zlatou minci. Pokud ji 
obdarovaný celý večer nepustil z dlaně, měl zajištěn bohatý 
život. Dospělí si s oblibou dávali lahve s vínem, sladkosti a 
kandované ovoce, protože ty slibovaly sladký život. 
Purpurová látka se zlatou či stříbrnou nití měla také 
magickou moc – zajišťovala obdarovanému vitalitu, dostatek 
lásky a rodinného tepla. Pokud někdo chtěl přát druhému 
slávu, štěstí a mnoho krásných chvil, poslal mu vonnou mast 
nebo jinou voňavku. Oblíbené byly také malé sáčky nebo 
pouzdérka se sušenými vonnými bylinami.  

Mnohé vánoční zvyky a kouzla mají původ ještě 
v dobách pohanských. Nejčastěji jsou spojovány s pokusem 
nahlédnout do budoucnosti a z různých znamení vyčíst svůj 
osud. Jsou jich desítky – od všeobecně rozšířených až po 
některé krajové a místní speciality. Uvedu pro Vás jen 
takové, jež můžete vyzkoušet i dnes. Ostatně, kdo se na 
přelomu roku nezeptá: Co mě asi čeká v roce příštím? 

Tahání polínek: dívky, které jsou zvědavé na 
tělesnou konstrukci svého nastávajícího, ji mohou odhalit při 
tahání polínek. Dívka zavře oči a vytáhne z hromady jedno 
polínko. Tvar polínka totiž prozrazuje jak urostlého, 
pokřiveného, štíhlého či obtloustlého partnera jednou pojme 
za muže. Tuto věštbu však mohou vyzkoušet i mládenci, kteří 
si přejí znát tělesné parametry své nastávající.  

Jablko: pokud dívka toužila zvědět jméno toho, kdo 
je jí souzen, potřebuje k tomu jablko a nůž. Jablko musí 
oloupat tak, aby získala jednu dlouhou spirálu. Tou pak 
třikrát zatočí nad hlavou a odhodí ji. Na zemi spirála vytvoří 
tvar, z něhož lze s trochou fantazie vyčíst písmeno, jímž 
začíná jméno toho pravého. Oloupané jablko můžeme použít 
k dalšímu zvyku. Rozdělíme ho na tolik dílů, kolik je osob u 
stolu a každý svůj dílek sní. Kdyby kdokoliv z přítomných 
v příštím roce zabloudil (obrazně i doslova), stačí si 
vzpomenout, s kým jedl o Vánocích společné jablko. A ještě 
jedno jablečné kouzlo. Dvanáct jadérek dáme do misky 
s vodou. Kolik jich vyplave na hladinu, tolik bude v příštím 
roce suchých měsíců. 

Závěrem si dovoluji připomenout zvyk, jehož účinek 
se v dnešní době bude určitě hodit všem. Dvě nebo tři omyté 
šupinky z vánočního kapra vložte do peněženky. Tak budete 
mít jistotu, že v ní bude vždy dost peněz. 
 

Čerpáno z materiálů Obce baráčnické Pištín
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Obecní úřad Pištín zve všechny občany na 
 

 
    

29. prosince 2005 od 19:00 hodin29. prosince 2005 od 19:00 hodin29. prosince 2005 od 19:00 hodin29. prosince 2005 od 19:00 hodin    
 

vvvv    hostinci Na dolánku v Pištíněhostinci Na dolánku v Pištíněhostinci Na dolánku v Pištíněhostinci Na dolánku v Pištíně    
 

HrajeHrajeHrajeHraje::::        YAMAHA České BudějoviceYAMAHA České BudějoviceYAMAHA České BudějoviceYAMAHA České Budějovice    

  
Bohatá tombola Vstup zdarma 

    

Odjezdy obecního mikrobusu: Pašice Odjezdy obecního mikrobusu: Pašice Odjezdy obecního mikrobusu: Pašice Odjezdy obecního mikrobusu: Pašice ––––    18:30; Češnovice 18:30; Češnovice 18:30; Češnovice 18:30; Češnovice ––––    18:40, 18:5018:40, 18:5018:40, 18:5018:40, 18:50    
 

REKLAMA 
 

 


